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Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

het uitgevoerde onderzoek ter beantwoording van de motie 607 (M21-4): Afvalbakken in de openbare 

ruimte.  
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Inleiding 

In 2016 is er een bezuinigingsronde geweest. In deze bezuinigingsronde is o.a. gekozen voor een 

halvering van de hoeveelheid afvalbakken in de Zwolse openbare ruimte. Om hier juiste keuzes in te 

maken is gekozen voor het opstellen van een “beslisboom” (zie bijlage 1). Deze beslisboom is samen 

met bewoners opgesteld. Het proces dat in 2016 is doorlopen is weergegeven in bijlage 1. Na het 

toepassen van deze beslisboom op de openbare ruimte, kon er een afname gerealiseerd worden van 

ca. 2.200 naar 1.177 bakken die door de ROVA worden beheerd en 187 adoptiebakken die door 

bewoners worden beheerd. Dit leverde een structurele bezuiniging van € 170.000 op.  

  

Nadat de afvalbakken verwijderd zijn, is de stad extra gemonitord om te onderzoeken wat het effect 

van de bezuiniging was. Het bleek dat de stad goed omging met de afname van het aantal afvalbakken 

in de stad. Bij de schouw door de ROVA werd geen toename van zwerfafval waargenomen, ondanks 

dat toename van zwerfafval wel een risico was. Ook kwamen er weinig meldingen van bewoners 

binnen. 

 

Eind 2017 is door de Raad motie 607 (M21.4 bij de begroting 2018), “Afvalbakken in de openbare 

ruimte”, aangenomen. Naar aanleiding van deze motie is er in 2018 onderzocht of op logische plaatsen 

het wenselijk is om afvalbakken terug te plaatsen. Dit is, zoals gevraagd in de motie, samen met 

bewoners onderzocht. Daarnaast is onderzocht of er door de ROVA meer inzet geleverd is door een 

mogelijke toename van zwerfafval en of er een toename van klachten waar te nemen is na de 

bezuinigingsronde van 2016. 

Kernboodschap 

We begrijpen uw zorg over de sterke afname van het aantal afvalbakken in de openbare ruimte. De 

afname is zo groot, dat je zou verwachten dat dit wel moet leiden tot een knelpunt. Zeker omdat de 

afname vanuit bezuinigingen was ingestoken. Toch concluderen we dat de druk van bezuinigingen niet 

heeft geleid tot minder kwaliteit, maar heeft geleid tot kritisch nadenken over een in de loop van de 

jaren gegroeide situatie. Op basis van het uitgevoerde onderzoek en de uitkomsten van de 

bewonersavond op 4 april 2018 trekken wij dan ook de conclusie dat het terugplaatsen van 

afvalbakken niet nodig is:  

 er is geen klachtentoename over zwerfafval bij het Klantcontactcentrum (KCC); 

 bij de maandelijkse schouw door de ROVA constateren we geen toename van zwerfafval in de 

Zwolse openbare ruimte; 

 het onderwerp lijkt niet sterk te leven onder de bevolking; hoewel de betrokkenheid van de 

aanwezigen tijdens de bewonersavond op 4 april groot was, was de opkomst erg laag (10 

personen, waaronder 3 studenten die vanwege hun studie aanwezig waren. Daarnaast 

ontvingen we 11 reacties via social media en e-mail van inwoners die niet bij de 

informatieavond aanwezig konden zijn). 

Dit laat zien dat het sterk investeren in draagvlak in 2016 en het betrekken van bewoners bij het maken 

van keuzes waardevol is geweest. Het aantal afvalbakken was in de loop van de jaren sluipenderwijs 

toegenomen, waardoor een vermindering van het aantal mogelijk was zonder verlies aan kwaliteit. 

 

Daar waar we meldingen bij het KCC krijgen van bewoners gaan ze over een tekort aan afvalbakken 

langs hondenuitlaatroutes. We constateren dat de afvalbakken bij hondenuitlaatroutes worden gemist. 

Mensen willen niet met een zakje met hondenpoep blijven rondlopen en gooien die soms ook in een 

straatkolk, wat kan leiden tot verstoppingen. De komende maanden onderzoeken we in het kader van 

het Dierenwelzijnsbeleid of de huidige inzet van hondenhaltes en afvalbakken langs uitlaatroutes kan 
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worden aangepast. We denken daarbij aan het aanbieden van minder hondenhaltes met afvalzakjes 

en meer reguliere afvalbakken langs uitlaatroutes. Tegen dezelfde kosten kunnen we drie afvalbakken 

plaatsen voor één hondenhalte met zakjes. We gaan uit van een kostenneutrale aanpassing.  

  

Tijdens de informatieavond spraken de aanwezigen de wens uit om afvalbakken terug te plaatsen bij 

grotere speelplekken. We hebben daarom onderzocht of het terugplaatsen van afvalbakken bij 

speelplekken  voor kinderen van 6 jaar en ouder wenselijk is en wat dat zou kosten. Deze speelplekken 

hebben een wijkfunctie en liggen vaak iets verder af van woningen. De kosten voor het terugplaatsen 

van afvalbakken bij deze locaties zijn structureel ca. € 35.000 en komen ten laste van de Algemene 

Middelen. Dit is tegenstrijdig met de oorspronkelijke bezuinigingsopgave. Daarnaast vinden wij het 

belangrijk dat we deze doelgroep blijven motiveren om afval mee te nemen naar huis. Daarnaast 

krijgen we in de praktijk weinig klachten over het ontbreken van afvalbakken bij speelplaatsen en zien 

we bij speelplekken geen groei van de hoeveelheid zwerfafval. We kiezen er daarom voor geen 

afvalbakken bij speelplekken terug te plaatsen. 

 

Om de Zwerfafval tegen te gaan blijven we in de toekomst de beschikbare middelen flexibel inzetten 

om zwerfafval tegen te gaan: 

 de MooiSchoon acties zetten we voort, wat bijdraagt aan het verminderen van zwerfval. 

MooiSchoon is een jaarlijks project van de ROVA en heeft zijn waarde bewezen. Dit project 

wordt vergoed uit de NedVANG bijdrage. Zie https://www.mooi-schoon.nl/ en bijlage 2 voor de 

Zwolse toepassingen hiervan; 

 in winkelgebied De Dobbe wordt een proef uitgevoerd waarbij op vijf locaties afvalbakken 

geplaatst worden. Deze afvalbakken bieden de mogelijkheid om gescheiden afval in te 

zamelen. Gekozen is voor 2 afvalstromen: PMD en restafval. In kwartaal 2 van 2019 zal deze 

proef uitgevoerd worden. De kosten voor deze proef worden bekostigd door het MooiSchoon 

budget; 

 de mogelijkheid voor inwoners om een afvalbak te adopteren blijft bestaan. Wanneer een 

bewoner een afvalbak mist op een locatie die niet binnen de beslisboom valt, dan bieden we 

aan dat de bewoner een afvalbak kan adopteren; 

 op basis van de beslisboom en binnen het beschikbare budget leveren we in de stad maatwerk 

door het ver- en bijplaatsen van afvalbakken. Hierbij spelen we snel in op signalen uit de stad 

wanneer er door veranderende omstandigheden aanpassingen nodig zijn (bijvoorbeeld bij een 

nieuw geopende winkel of wanneer een hangplek voor jongeren zich verplaatst). Ook 

verwijderen we afvalbakken wanneer ze niet meer gebruikt worden zoals die aan de 

Burgemeester Van Roijensingel: door de aanleg van het wandelpad langs de gracht is er langs 

het trottoir tegen de bebouwing geen noodzaak meer voor afvalbakken. 

Communicatie 
Communicatie over de aanpassing van de beslisboom omtrent de hondenuitlaatroutes wordt 

gekoppeld aan het Dierenwelzijnsbeleid. 

Vervolg 

De komende maanden gaan we op wijkniveau een uitwerking maken van het faciliteren van 

hondenuitlaatroutes. Wij  informeren u hierover in het kader van het Dierenwelzijnsbeleid. Op basis 

daarvan wordt de “beslisboom”  zoals deze in 2016 is opgesteld met bewoners uitgebreid met locaties 

langs hondenuitlaatroutes.  

https://www.mooi-schoon.nl/
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Openbaarheid 

Deze informatienota is openbaar. 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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Bijlage 1: Beslisboom 2016 
 

  

  

Proces tot vaststellen  

beslisboom 2016 

 

Bij de wijkbeheerders van de 

Gemeente Zwolle is input opgehaald 

over de locaties in de wijk waar 

afvalbakken aanwezig waren. Deze 

locaties werden verdeeld in 18 

categorieën. Hieruit bleek dat er in de 

loop van de jaren in veel buurten een 

groot aantal afvalbakken was 

bijgekomen op basis van meldingen, 

zonder dat er samenhang aanwezig 

was. 

 

Vanuit de Gemeente Zwolle is een 

voorstel gemaakt welke categorie 

afvalbakken verwijderd zouden kunnen 

worden. Dit voorstel is besproken 

tijdens een avond met een groep van 

ca. 30 bewoners. Tijdens deze avond 

hebben de bewoners zich gebogen 

over de voorstellen en hierover een 

besluit genomen in overleg met de 

aanwezige ambtenaren. Hieruit is de 

hiernaast weergegeven beslisboom 

ontstaan. 

 

Met deze beslisboom is opnieuw 

gekeken naar de aanwezige 

afvalbakken in de verschillende 

buurten en zijn er iets meer dan 1000 

afvalbakken verwijderd. Dit heeft de 

gewenste bezuiniging opgeleverd. Voor 

het verwijderen van deze afvalbakken 

is er een communicatieplan opgesteld 

en uitgevoerd over de communicatie en 

invloed van bewoners op de uitvoering. 
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Bijlage 2: MOOI SCHOON 
 

De gemeente Zwolle participeert in het zwerfvuilprogramma Mooi Schoon, samen met 17 andere 

ROVA-gemeenten. Doel van het programma is zwerfvuil voorkomen en zwerfvuil bestrijden. 

Vanuit het zwerfvuilprogramma wordt in Zwolle o.a. ingezet op: 

 

 Bewustwordingscampagnes zoals Nieuwjaarsvegen (vuurwerkafval), Landelijke Opschoondag, 

Dag van de Duurzaamheid. 

 4 dagen per week wordt de Glutton (zwerfvuilstofzuiger) ingezet om de winkelgebieden en 

bijbehorende parkeerplaatsen vrij te maken van zwerfvuil op locaties die niet door de veegwagen 

kunnen worden gereinigd. Het betreft de winkelgebieden Zwolle Zuid, Sellekamp, Forelkolk, 

Dobbe, Hogenkampsweg, Holtenbroek, Westenholte en Stadshagen.  

 4 x per jaar worden de boven- en ondergrondse verzamelcontainerlocaties schoon gespoten; waar 

het schoon is blijft het immers schoner. 

 Adoptieprogramma afvalbakken: inwoners kunnen een bak adopteren. De bakken worden door 

inwoners zelf geleegd en onderhouden.  

 Snoeproutes van supermarkten naar de scholen, o.a. rond het Herfterplein.  

 Project afval scheiden/zwerfvuil ruimen op basisscholen; de scholen hebben in ruil voor het gratis 

inzamelen van de grondstoffen een gebiedje rond de school geadopteerd dat zij vrijhouden van 

zwerfvuil. 

 Evenementenorganisaties bestellen de Toolkit Schoon Evenement waarmee ze hun terrein vrij 

houden van zwerfvuil.  

 Inwoners worden gratis gefaciliteerd bij zwerfvuil opruimacties met afvalgrijpers, vuilniszakken, 

veiligheidshesjes etc. In 2017 33 buurtacties met 4673 vrijwilligers. 

 Inwoners die individueel zwerfvuil ruimen ontvangen gratis een afvalgrijper, vuilniszakken etc., die 

ze kunnen houden. In 2017 14 sets uitgedeeld. 
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Jaargang   

Kenmerk  50010 

Onderwerp  Beantwoording motie Afvalbakken in de openbare ruimte 

 

 

De raad van de gemeente Zwolle; 

 

Gelezen het voorstel van burgemeesters en wethouders, d.d. 04-12-2018 

 

besluit: 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 17 december 2018, 

 

de voorzitter, 

 

de griffier, 


